
 T J Ä N S T E S K R I V E L S E  
 2020-03-11                 Sida 1 av 3 
   
 Dnr KS 2019/199 

Kommunledningskontoret 
 

  
Till  Kommunstyrelsen 

  
  

 

Motion – trygga duschrum 

Förslag till beslut 
- Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
 motionen, och ge uppdrag till tekniska kontoret att räkna fram kostnadsberäkning. 

Sammanfattning av ärendet 
Fullmäktige ledamoten Kenth Williamsson (S) har lämnat in en motion daterad 2019-09-24 
med förslag att enskilt duschbås installeras i alla sim- och sporthallar som brukas av skolan i 
Vaggeryds kommun. 
Motionen har remitterats av kommunledningen till tekniska nämnden, kultur- och 
fritidsnämnden samt barn- och utbildningsnämnden för yttrande senast den 3 februari 2020. 
 
Tekniska nämnden föreslår avslag på motionen 2019-03-12 §175 (TN 2019/116) med 
hänvisning till att budgetmedel saknas. 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar 2019-12-12 §172 (KFN 2019/104) att avslå motionen 
med hänvisning till sim- och sporthallschefens yttrande om att åtgärden med avskilda 
duschplatser försämrar ungdomars integritet 
 
Barn- och utbildningsnämnden beslutar att bifalla motionen 2020-01-28 §5 (BUN 2019/250) 
med hänvisning till förvaltningens yttrande om att frågan diskuterats i många år och att den 
senaste trygghetsenkäten HT 2019 samt arbetsmiljöverkets påpekande om brister 2015 styrker 
behovet av trygga duschrum.  
Barn- och utbildningsförvaltningen beskriver att i de nyrenoverade omklädningsrummen på 
Sörgårdsskolans och Hjortsjöskolan F-6 har enskilda duschbås installerats och dessa upplevs 
idag mer trygga än tidigare. De lokaler som kvarstår är därför Vaggeryds sim-och sporthall, 
Hoks skola, Fenix 2 samt Skillingaryds arena. 
 
Kommunledningskontoret föreslår bifall till motionen, samt att ge uppdrag till tekniska 
kontoret att räkna fram kostnadsberäkning. 
Kommunledningskontoret ser också ett behov av att uppmana till åtgärder för att motverka 
mobiltelefoners bidrag till otrygghet. 

Ärende 
Fullmäktige ledamoten Kenth Williamsson (S) har lämnat in en motion daterad 2019-09-24. 
Med förslag att enskilt duschbås installeras i alla sim- och sporthallar som brukas av skolan i 
Vaggeryds kommun. 
Motionen har remitterats av kommunledningen till tekniska nämnden, kultur- och 
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fritidsnämnden samt barn- och utbildningsnämnden för yttrande senast den 3 februari 2020. 
 
Tekniska nämndens beslut 2019-03-12 §175 (TN 2019/116): 
Tekniska nämnden föreslår avslag på denna motion då budgetmedel saknas. 
Då inventering och framräkning av budgetmedel ej har gjorts så måste arbetet med 
budgetmedel och genomförande tas fram. Att gå in i befintliga dusch/våtrum kräver noggrann 
genomgång för att inte förstöra nuvarande tätskikt. 
Barn- och utbildningsnämnden får göra en utredning och ansöka om budgetmedel, därefter 
verkställer tekniska nämnden detta arbete. 
 
Kultur- och fritidsnämndens beslut 2019-12-12 §172 (KFN 2019/104):  
Kultur- och fritidsnämnden beslutar att avslå motionen med hänvisning till sim- och 
sporthallschefens yttrande om att åtgärden med avskilda duschplatser försämrar 
ungdomars integritet. 
Nämnden kommer i samband med renovering och ombyggnation av simhallen i Vaggeryd att 
beakta frågan om integrering för ungdomar. 
Underlag till nämndens beslut:  
Förvaltningen har yttrat sig kring motionen och föreslår avslag till motionen med hänvisning 
till att åtgärden i motionen inte skydda elevers integritet 
utan försämrar integriteten enligt erfarenheter och att största problemet är att det är tillåtet att 
ha med mobiltelefoner i dusch- omklädningsrummen. 
 
Barn- och utbildningsnämndens beslut 2020-01-28 §5 (BUN 2019/250): 
Bifalla motionen om trygga duschrum. 
Underlag till barn- och utbildningsnämndens beslut:  
Förvaltningens yttrande säger att frågan om enskilda duschutrymmen har varit en fråga som 
diskuterats i kommunens barn och unga grupp under många år. Anledningen till detta är att 
det tidigt kom signaler om att just omklädningsrum och duschutrymmen upplevs som otrygga 
av barn och unga i kommunen. 
Den allra senaste trygghetsenkäten i vår kommun från hösten 2019 bekräftar upplevelsen av 
otrygghet i omklädningsrum där upplevelsen stiger med ökande ålder. Varför otryggheten 
ökar med stigande ålder finns idag ingen direkt förklaring på men det är sannolikt att 
otryggheten ökar utifrån att olika kränkningar faktiskt äger rum. Sociala mediers intåg i 
barnens vardag i kombination med att merparten har telefon med kamera gör att behovet av 
avskildhet i samband med dusch bör tillgodoses. 
Andel elever som upplever omklädningsrum som en otrygg plats enligt trygghetsenkät HT 
2019 är 7 % i Åk F-3, 16 % i Åk 4-6 och 17 % i Åk 7-9. 
Efter arbetsmiljöverkets (AV) inspektion 2015 angav verket duschutrymmena som en brist i 
beslutet från 20150825: 
Brist 10: Duschutrymmen i idrottssalarnas omklädningsrum 
Vid inspektionen framkom att ni har skolor där det inte finns några enskilda/avskilda duschar 
för eleverna i idrottssalarnas omklädningsrum. Detta medför att det finns elever som av olika 
orsaker inte duschar efter idrotten. 
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Krav: Ni ska se till att det i anslutning till varje omklädningsrum, oavsett kön, finns möjlighet 
för eleverna att duscha avskilt. Med avskilt menas t.ex. att en dusch per omklädningsrum 
förses med väggar och dörr alternativt duschdraperi samt att det finns möjlighet att hänga upp 
sin handduk. Se 2 kap. 1 § AML. 
Av dessa skäl har såväl BUN som barn och unga gruppen i kommunen drivit frågan och även 
fått till stånd en förändring av två lokaler som används av skolan. I de nyrenoverade 
omklädningsrummen på Sörgårdsskolans och Hjortsjöskolan F-6 har enskilda duschbås 
installerats och dessa upplevs idag mer trygga än tidigare. De lokaler som kvarstår är därför 
Vaggeryds sim-och sporthall, Hoks skola, Fenix 2 samt Skillingaryds arena. 
Frågan med otrygga duschrum är uppmärksammad även från fackligt håll och senast under 
hösten har ett arbetsmiljöärende initierats av Lärarförbundet som beskriver samma 
problematik som Kenth Williamsson (S). 
Utifrån att upplevelsen av otrygga duschutrymmen kvarstår anser förvaltningen att installation 
av enskilda duschbås är en både önskvärd och rimlig åtgärd och att motionen därför bör 
bifallas. 
 
I kommunledningskontoret mindre utredning av folkhälsan i kommunen som gjordes hösten 
2018 på uppdrag av kommunstyrelsen, finns underlag från Åk 4, hälsosamtal 2017/2018 där  
111 killar / 92 tjejer har svarat. Här svarar ca 95 % att idrottshallarna är bra eller mycket bra, 
ca 3 % att de varken är bra eller dåliga, och 9 % att de är dåliga. 
Här uppger också lite mindre än 60 % av eleverna att duscharna är bra eller mycket bra och 
lite mindre än 30%  att de är varken bra eller dåliga. Drygt 13 % av pojkarna och drygt 15 % 
av flickorna uppger att duscharna är dåliga eller mycket dåliga. 
 
Kommunledningskontoret föreslår bifall till motionen, samt att ge uppdrag till tekniska 
kontoret att räkna fram kostnadsberäkning. 
Kommunledningskontoret ser också ett behov av att uppmana till åtgärder för att motverka 
mobiltelefoners bidrag till otrygghet. 

Beslutet ska skickas till 
Tekniska nämnden 
Barn- och utbildningsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommunens ledningsgrupp 

Handläggare 
Torbjörn Åkerblad, kanslichef och bitr. kommundirektör  
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